

Sayı:: 2017/2

02.01.2017

2017 PRATİK BİLGİLER

İÇİNDEKİLER

Amortisman Tabi Tutulmadan Doğrudan Gider Yazılacak Tutar	3
Arizi Kazançlara İlişkin İstisna (GVK md.82).....	3
Asgari Geçim İndirimi	3
2017 Asgari Ücret Tabloları	4
2017 Yılı Bilanço Hesabı Esasına Göre Defter Tutma Hadleri (Madde 177)	4
Çıraklar İçin Asgari Ücret	4
Değer Artışı Kazançlarına İlişkin İstisna Tutarı (Mükerrer 80)	4
Emlak Vergisi Oranları	5
İhbar Bildirim Süreleri.....	5
İşverenler Tarafından Sigortalılar İçin Özel Sağlık Sigortalarına ve BES Sistemine Ödenen Özel Sağlık Sig. P. ve BES Katkı Payları SGK Muafiyeti	5
İşverenler Tarafından Sigortalılar İçin Özel Sağlık Sigortalarına ve Bireysel Emeklilik Sistemine Ödenen Özel Sağlık Sigortası Primi ve Bireysel Emeklilik Katkı Payları Tutarları	6
Zorunlu BES	6
Kira Stopajı Oranı.....	7
Prime Esas Kazanç Taban ve Tavan Matrahları	7
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası Reeskont ve Avans İşlemlerinde Uygulanan Faiz Oranları	7
SGK Yemek Muafiyeti	7
Damga Vergisine Tabi Kağıtlar	7
Dönemler İtibarıyla Kıdem Tazminatı Tavanı	10
Sakatlık İndirimi	10
Yıllar İtibarıyla İstisna Yemek Bedeli Tablosu	10
2017 Usulsüzlük Cezalarına Ait Cetvel.....	11
2017 Yılında Ücret Gelirlerine Uygulanacak Gelir Vergisi Tarifesi.....	12
2017 Yılında Ücret Dışındaki Gelirlere Uygulanacak Gelir Vergisi Tarifesi	12
GMSİ Mesken Olarak Kullanılan Binalarda İstisna Tutarları (Konut Kira İstisnası)	13
İhbar Bildirim Süreleri.....	13
Kazançların Beyan Edilme Sınırı (G.V.K Madde 86)	13
Basit Usule Tabi Olma -İşyeri Yıllık Kira Bedeli Toplamı	13
Basit usule tabi olmanın özel şartları	14
Veraset ve İntikal Vergisi İstisna Miktarları (V. İ.V.K. MAD: 4-b,d,e).....	14
Motorlu taşıtlar vergisi tarifeleri	15
2017 Yılı E-Defter ve E-Fatura Kullanma Zorunluluğu	17

Amortismanına Tabi Tutulmadan Doğrudan Gider Yazılacak Tutar

Yıl	Tutar	Uygulama Dönemi	Dayanağı
2017	900 TL	01/01/2017-31/12/2017	476 Sayılı VUK Genel Tebliğ
2016	900 TL	01/01/2016/31/12/2016	460 Sayılı VUK Genel Tebliğ
2015	880 TL	01/01/2015-31/12/2015	422 Sayılı VUK Genel Tebliğ
2014	800 TL	01/01/2014-31/12/2014	433 Sayılı VUK Genel Tebliğ

Arizi Kazançlara İlişkin İstisna (GVK md.82)

2017 Takvim Yılı gelirlerine uygulanmak üzere	24.000 TL
2016 Takvim Yılı gelirlerine uygulanmak üzere	24.000 TL
2015 Takvim Yılı gelirlerine uygulanmak üzere	23.000 TL
2014 Takvim Yılı gelirlerine uygulanmak üzere	21.000 TL

Asgari Geçim İndirimi

Çalışanın Medeni Durumu	2017 yılı aylık indirim tutarı (TL)
Bekar Çalışan	133,31 TL
Evli ve Eşi Çalışan	133.31 TL
Evli, Eşi Çalışan ve 1 Çocuk Sahibi	153.30 TL
Evli, Eşi Çalışan ve 2 Çocuk Sahibi	173.30 TL
Evli, Eşi Çalışan ve 3 Çocuk Sahibi	199.96 TL
Evli, Eşi Çalışan ve 4 Çocuk Sahibi	213.30 TL
Evli ve Eşi Çalışmayan	159.97 TL
Evli, Eşi Çalışmayan ve 1 Çocuk Sahibi	179.97 TL
Evli, Eşi Çalışmayan ve 2 Çocuk Sahibi	199.96 TL
Evli, Eşi Çalışmayan ve 3 Çocuk Sahibi	226.63 TL
Evli, Eşi Çalışmayan ve 4 Çocuk Sahibi	226.63 TL

2017 Asgari Ücret Tabloları

	1.Dönem (Ocak – Haziran)	2.Dönem (Temmuz – Aralık)
2017 ASGARİ ÜCRET TABLOSU		
ASGARİ ÜCRET	1,777.50TL	1,777.50TL
GÜN	30 TL	30 TL
İŞÇİ SGK PAYI (% 14)	248.85 TL	248.85 TL
İŞÇİ İŞSİZLİK SİGORTASI (% 1)	17.77TL	17.77TL
GELİR VERGİSİ MATRAHI	1,510.88 TL	1,510.88 TL
GELİR VERGİSİ TUTARI (% 15)	226.63 TL	226.63 TL
DAMGA VERGİSİ (%07,59)	13.49 TL	13.49 TL
İŞÇİ KESİNTİLER TOPLAMI	498 TL	498 TL
NET ELE GEÇEN (AGİ'SİZ)	1,270.75 TL	1,270.75 TL
AGİ (Bekâr ve Çocuksuz)	133.31TL	133.31TL
NET ELE GEÇEN (AGİ DAHİL)	1,404.07 TL	1,404.07 TL

2017 Yılı Bilanço Hesabı Esasına Göre Defter Tutma Hadleri (Madde 177)

Yıllık Alış Tutarı	170.000 TL
Yıllık Satış Tutarı	230.000 TL
Gayrisafi İş Hasılatı İle Yıllık Satış Tutarı Toplamı	90.000 TL
İş Hasılatının Beş Katı İle Yıllık Satış Tutarının Toplamı	170.000 TL

Çıraklar İçin Asgari Ücret

Çıraklara Ödenecek Ücret ve Aday Çırak, Çırak ve İşletmelerde Beceri Eğitimi Gören Öğrencilerin Prime Esas Kazançları
(01.01.2017 – 31.12.2017) **888,75 TL**

Değer Artışı Kazançlarına İlişkin İstisna Tutarı (Mükerrer 80)

193 Sayılı Kanunun Mükerrer 80 inci maddesinin üçüncü fıkrasında yer alan değer artışı kazançlarına ilişkin istisna tutarı **11.000 TL**,

(GVK Tebliği Seri No:296)

Emlak Vergisi Oranları

EMLAK VERGİSİ ORANLARI	3030 Sayılı Kanunun uygulandığı büyükşehir belediyesi sınırları ve mücavir alanlar için	Normal Oranlar
Binalarda (meskenlerde)	Binde 2	Binde 1
Binalarda (diğerlerinde)	Binde 4	Binde 2
Arsalarda	Binde 6	Binde 3
Arazilerde	Binde 2	B

Form BA – BS

Ocak 2010 Ayından İtibaren Mükelleflerin 2010 yılı ve müteakip yılların aylık dönemlerine ilişkin mal ve/veya hizmet alıřları ile mal ve/veya hizmet satıřlarına uygulanacak had 5.000 TL olarak yeniden belirlenmiřtir ([Vergi Usul Kanunu Genel Tebliđi \(Sıra No:396\)](#) [Vergi Usul Kanunu Genel Tebliđi 381](#) (2008) (KDV Hariç, ÖTV Dahil) 8.000,00 TL

İhbar Bildirim Süreleri

Hizmet Süresi 6 aydan az sürmüş işçi için	2 hafta
Hizmet Süresi 6 aydan 1.5 yılı kadar sürmüş işçi için	4 hafta
Hizmet süresi 1.5 yıldan 3 yıla kadar sürmüş işçi için	6 hafta
Hizmet süresi 3 yıldan fazla sürmüş işçi için	8 hafta

İşverenler Tarafından Sigortalılar İçin Özel Sağlık Sigortalarına ve BES Sistemine Ödenen Özel Sağlık Sig. P. ve BES Katkı Payları SGK Muafiyeti

İşveren Uygulama Tebliđi

İşverenler Tarafından Sigortalılar İçin Özel Sağlık Sigortalarına ve Bireysel Emeklilik Sistemine Ödenen Özel Sağlık Sigortası Primi ve Bireysel Emeklilik Katkı Payları Tutarları

Kanunun 80 inci maddesinin birinci fıkrasının (b) bendinde, "... işverenler tarafından sigortalılar için özel sağlık sigortalarına ve bireysel emeklilik sistemine ödenen ve aylık toplamı asgarî ücretin % 30'unu geçmeyen özel sağlık sigortası primi ve bireysel emeklilik katkı payları tutarları, prime esas kazançta tâbi tutulmaz." denilmektedir.

Sigortalı adına ay içinde özel sağlık sigortası primi ve bireysel emeklilik katkı payı adı altında işverence yapılan ödemeler toplamının aylık asgarî ücretin % 30'una isabet eden kısmı prime esas kazançta dahil edilmeyecek, kalan tutar ise ödendiği ayın prime esas kazancına dahil edilecektir.

Özel sağlık sigortası primi ve bireysel emeklilik katkı payı adı altında işverenlerce yapılan ödemelerden prime esas kazançta dahil edilecek tutar;

Brüt Aylık Asgarî Ücret X % 30 = İstisna Tutarı,

Özel Sağlık Sigortası Primi + Bireysel Emeklilik Katkı Payı – İstisna Tutarı = Prime Esas Kazanca Dahil Edilecek Özel Sağlık Sigortası Primi ve Bireysel Emeklilik Katkı Payı Tutarı,

Formülü vasıtasıyla hesaplanacaktır.

Örnek – 2012/ Nisan ayında (A) sigortalısı için işverence brüt 200,00 TL özel sağlık sigortası primi ve brüt 100,00 TL bireysel emeklilik katkı payı ödendiği varsayıldığında, bu tarihte yürürlükte bulunan asgarî ücret de 886,50 TL olduğundan,
 $886,50 \times \% 30 = 265,95$ TL istisna tutarı,

$200,00 \text{ TL} + 100,00 \text{ TL} = 300,00 \text{ TL}$

$300,00 \text{ TL} - 265,95 \text{ TL} = 34,05 \text{ TL}$ 2012/Nisan ayının prime esas kazancına dahil edilecektir.

Buna karşın, sigortalının özel sağlık sigortası ve bireysel emeklilik katkı payının ödendiği aydaki prime esas kazancının, 82 inci maddeye istinaden belirlenen prime esas kazanç üst sınırının üzerinde olması halinde, söz konusu özel sağlık sigortası ve bireysel emeklilik katkı payları takip eden iki ayda üst sınır aşılmamak kaydıyla sigortalının prime esas kazancına dahil edilecektir.

Sigortalı adına işveren tarafından yalnızca özel sağlık sigortası primi veya yalnızca bireysel emeklilik katkı payı ödenmiş olması durumunda ise, prime esas kazançta dahil edilecek tutar, ödenen özel sağlık sigortası primi veya bireysel emeklilik katkı payı üzerinden %30 oranındaki istisna tutarının düşülmesi suretiyle hesaplanacaktır.

Zorunlu BES

a) Çalışan sayısı bin ve üzerinde olan bir işverene bağlı olarak çalışanlar 1/1/2017 tarihinden itibaren,	Kesinti Oranı Prime Esas Kazancın
b) Çalışan sayısı ikiyüzelli ve üzerinde ancak binden az olan bir işverene bağlı olarak çalışanlar 1/4/2017 tarihinden itibaren,	
c) Çalışan sayısı yüz ve üzerinde ancak ikiyüzelliden az olan bir işverene bağlı olarak çalışanlar 1/7/2017 tarihinden itibaren,	veya
ç) Çalışan sayısı elli ve üzerinde ancak yüzden az olan bir işverene bağlı olarak çalışanlar 1/1/2018 tarihinden itibaren,	Emeklilik Keseneğine
d) Çalışan sayısı on ve üzerinde ancak elliden az olan bir işverene bağlı olarak çalışanlar 1/7/2018 tarihinden itibaren,	Esas Aylığın Yüzde 3
e) Çalışan sayısı beş ve üzerinde ancak ondan az olan bir işverene bağlı olarak	

alışanlar 1/1/2019 tarihinden itibaren,
bu Yönetmelik kapsamında otomatik olarak emeklilik planına dahil edilir.

Kira Stopajı Oranı

Kiralarda Stopaj Oranı (01.01.2007 Tarihinden İtibaren) % 20

Prime Esas Kazan Taban ve Tavan Matrahları

Taban (01.01.2017-31.12.2017 Tarihleri arası)	1.777,50
Tavan (01.01.2017-31.12.2017 Tarihleri arası) (59,25×7.5×30)	13.331,40

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası Reeskont ve Avans İşlemlerinde Uygulanan Faiz Oranları

YÜRÜRLÜK TARİHİ	İSKONTO ORANI (%)	AVANS FAİZ ORANI (%)
31.12.2016	8,75	9,75

SGK Yemek Muafiyeti

SGK Günlük Yemek İstisnası	01.01.2017 – 31.12.2017	3,56
----------------------------	-------------------------	------

Damga Vergisine Tabi Kağıtlar

I. Akitlerle ilgili kağıtlar	
A. Belli parayı ihtiva eden kağıtlar:	
1. Mukavelenameler, taahhütnameler ve temliknameler	(Binde 9,48)
2. Kira mukavelenameleri (Mukavele süresine göre kira bedeli üzerinden)	(Binde 1,89)
3. Kefalet, teminat ve rehin senetleri	(Binde 9,48)
4. Tahkimnameler ve sulhnameler	(Binde 9,48)
5. Fesihnameler (Belli parayı ihtiva eden bir kağıda taalluk edenler dahil)	(Binde 1,89)
6. Karayolları Trafik Kanunu uyarınca kayıt ve tescil edilmiş ikinci el araçların satış ve devrine ilişkin sözleşmeler	(Binde 1,89)

7. (Ek:6728/28. md.Yürürlük: 9/8/2016) Hazinesinin özel mülkiyetinde veya Devletin hüküm ve tasarrufu altında bulunan taşınmazlara ilişkin ön izin, irtifak hakkı veya kullanma izni sözleşmeleri (yatırım taahhüdü bulunanlar ahil ön izin, irtifak hakkı veya kullanma izni süresine göre bulunacak bedel üzerinden)	(Binde 9,48)
8. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) Resmi şekilde düzenlenen gayrimenkul satış vaadi sözleşmeleri	(Binde 9,48)
9. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) Resmi dairelerin mal ve hizmet alımlarına ilişkin yaptıkları ihalelerde, ihaleyi yapan idare ile düzenlenen sözleşmeler	(Binde 9,48)
10. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) 7/11/2013 tarihli ve 6502 sayılı Tüketicinin Korunması Hakkında Kanun kapsamında düzenlenen: a) Taksitle satış sözleşmeleri b) Ön ödemeli konut satış sözleşmeleri c) Devre tatil ve uzun süreli tatil sözleşmeleri ç) Paket tur sözleşmeleri d) Abonelik sözleşmeleri e) Mesafeli satış sözleşmeleri	(Binde 9,48)
11. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) 7/6/2012 tarihli ve 6326 sayılı Turist Rehberliği Meslek Kanunu kapsamında düzenlenen turist rehberliğine ilişkin sözleşmeler	(Binde 9,48)
12. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) 14/3/2013 tarihli ve 6446 sayılı Elektrik Piyasası Kanunu kapsamında düzenlenen: a) Toptan elektrik satış sözleşmeleri b) Perakende elektrik satış sözleşmeleri	(Binde 9,48)
13. (Ek:6728/28 md Yürürlük: 9/8/2016) 18/4/2001 tarihli ve 4646 sayılı Doğal Gaz Piyasası Kanunu kapsamında düzenlenen: a) Toptan doğal gaz satışına ilişkin sözleşmeler b) Tüketicilere doğal gaz satışına ilişkin sözleşmeler	(Binde 9,48)
B. Belli parayı ihtiva etmeyen kağıtlar:	
1. Tahkimnameler	(51,40 TL)
2. Sulhnameler	(51,40 TL)
3.Turizm işletmeleri ile seyahat acentelerinin aralarında düzenledikleri kontenjan sözleşmeleri (Belli parayı ihtiva edenler dahil)	(288,60 TL)
II. Kararlar ve mazbatalar	
1. Meclislerden, resmi heyetlerden ve idari davalarla ilgili olmayarak Danıştaydan verilen mazbata, ilam ve kararlarla hakem kararları:	
a) Belli parayı ihtiva edenler	(Binde 9,48)
b) Belli parayı ihtiva etmeyenler	(51,40 TL)
2. İhale Kanunlarına tabi olan veya olmayan resmi daire ve kamu tüzel kişiliğini haiz kurumların her türlü ihale kararları	(Binde 5,69)
III. Ticari işlemlerde kullanılan kağıtlar	
1. Ticari ve mütedavil senetler:	
a) Emtia senetleri:	
aa) Makbuz senedi (Resepise)	(17,80 TL)
ab) Rehin senedi (Varant)	(10,50 TL)
ac) İyda senedi	(1,80 TL)

ad) Taşıma senedi	(0,60 TL)
b) Konşimentolar	(10,50 TL)
c) Deniz ödöncü senedi	(Binde 9,48)
d) İpotekli borç senedi, irat senedi	(Binde 9,48)
2. Ticari belgeler:	
a) Menşe ve Mahreç şahadetnameleri	(17,80 TL)
b) Resmi dairelere ve bankalara ibraz edilen bilançolar ve işletme hesabı özetleri:	
ba) Bilançolar	(39,70 TL)
bb) Gelir tabloları	(19,10 TL)
bc) İşletme hesabı özetleri	(19,10 TL)
c) Barnameler	(1,80 TL)
d) Tasdikli manifesto nüshaları	(7,80 TL)
e) Ordinolar	(0,60 TL)
f) Gümrük idarelerine verilen özet beyan formları	(7,80 TL)
IV. Makbuzlar ve diğer kağıtlar	
1. Makbuzlar:	
a) Resmi daireler tarafından yapılan mal ve hizmet alımlarına ilişkin ödemeler (avans olarak yapılanlar dahil) nedeniyle, kişiler tarafından resmi dairelere verilen ve belli parayı ihtiva eden makbuz ve ibra senetleri ile bu ödemelerin resmi daireler nam ve hesabına, kişiler adına açılmış veya açılacak hesaplara nakledilmesini veya emir ve havalelerine tediyesini temin eden kağıtlar	(Binde 9,48)
b) Maaş, ücret, gündelik, huzur hakkı, aidat, ihtisas zammı, ikramiye, yemek ve mesken bedeli, harcırah, tazminat ve benzeri her ne adla olursa olsun hizmet karşılığı alınan paralar (avans olarak ödenenler dahil) için verilen makbuzlar ile bu paraların nakden ödenmeyerek kişiler adına açılmış veya açılacak cari hesaplara nakledildiği veya emir ve havalelerine tediye olunduğu takdirde nakli veya tediye temin eden kağıtlar	(Binde 7,59)
c) Ödünç alınan paralar için verilen makbuzlar veya bu mahiyetteki senetler	(Binde 7,59)
d) İcra dairelerince resmi daireler namına şahıslara ödenen paralar için düzenlenen makbuzlar	(Binde 7,59)
2. Beyannameler (Bu beyannamelerin sadece bir nüshası vergiye tabidir):	
a) Yabancı memleketlerden gelen posta gönderilerinin gümrüklenmesi için postanelerce gümrüklere verilen liste beyannamelerde yazılı her gönderi maddesi için	(0,60 TL)
b) Vergi beyannameleri:	
ba) Yıllık gelir vergisi beyannameleri	(51,40 TL)
bb) Kurumlar vergisi beyannameleri	(68,60 TL)
bc) Katma değer vergisi beyannameleri	(33,90 TL)
bd) Muhtasar beyannameler	(33,90 TL)
be) Diğer vergi beyannameleri (damga vergisi beyannameleri hariç)	(33,90 TL)
c) Gümrük idarelerine verilen beyannameler	(68,60 TL)

d) Belediye ve il özel idarelerine verilen beyannameler	(25,30 TL)
e) Sosyal güvenlik kurumlarına verilen sigorta prim bildirimleri	(25,30 TL)
f) (Değişik: 6728/28. md Yürürlük:9/8/2016) 31/5/2006 tarihli ve 5510 sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu uyarınca verilmesi gereken aylık prim ve hizmet belgesi ile muhtasar beyannamenin birleştirilerek verilmesiyle oluşturulan beyannameler.	(40,20 TL)
3. Tabloda yazılı kağıtlardan aslı 1,00 Yeni Türk Lirasından fazla maktu ve nispi vergiye tabi olanların resmi dairelere ibraz edilecek özet, suret ve tercümeleleri.	(0,60 TL)

Dönemler İtibarıyla Kıdem Tazminatı Tavanı

DÖNEMİ	TUTAR
01.01.2017 - 30.06.2017	HAZIRLANMAKTADIR
01.07.2016 - 31.12.2016	4.297,21 TL
01.01.2016 - 30.06.2016	4.092,53 TL
01.09.2015 - 31.12.2015	3.828,37 TL
01.07.2015 - 31.08.2015	3.709,98 TL
01.01.2015 - 30.06.2015	3.541,37 TL
01.07.2014 - 31.12.2014	3.438,22 TL
01.01.2014 - 30.06.2014	3.438,22 TL
01.07.2013 - 31.12.2013	3.254,44 TL
01.01.2013 - 30.06.2013	3.129,25 TL
01.07.2012 - 31.12.2012	3.033,98 TL

Sakatlık İndirimi

2017 SAKATLIK İNDİRİMİ	2016 SAKATLIK İNDİRİMİ	2015 SAKATLIK İNDİRİMİ
Birinci derece sakatlar için 900,00 TL	Birinci derece sakatlar için 900,00 TL	Birinci derece sakatlar için 880,00 TL
İkinci derece sakatlar için 470,00 TL	İkinci derece sakatlar için 460,00 TL	İkinci derece sakatlar için 440,00 TL
Üçüncü derece sakatlar için 210,00 TL	Üçüncü derece sakatlar için 210,00 TL	Üçüncü derece sakatlar için 200,00 TL

Yıllar İtibarıyla İstisna Yemek Bedeli Tablosu

2017 Yılı	14,00 TL
2016 Yılı	13,70 TL
2015 Yılı	13,00 TL
2014 Yılı	12,00 TL
2013 Yılı	12,00 TL
2012 Yılı	11,70 TL

2011 Yılı	10,70 TL
2010 Yılı	10,00 TL
2009 Yılı	10,00 TL

2017 Usulsüzlük Cezalarına Ait Cetvel

1. DERECE USULSÜZLÜKLER	Tutar (TL)
1- Sermaye şirketleri	130 TL
2- Sermaye şirketi dışında kalan birinci sınıf tüccarlar ve serbest meslek erbabı	80 TL
3 - İkinci sınıf tüccarlar	40 TL
4- Yukarıdakiler dışında kalıp beyanname usulüyle gelir vergisine tabi olanlar	19 TL
5- Kazancı basit usulde tespit edilenler	11 TL
6- Gelir vergisinden muaf esnaf	5 TL
2. DERECE USULSÜZLÜKLER	
1- Sermaye şirketleri	70 TL
2- Sermaye şirketi dışında kalan birinci sınıf tüccarlar ve serbest meslek erbabı	40 TL
3 - İkinci sınıf tüccarlar	19 TL
4- Yukarıdakiler dışında kalıp beyanname usulüyle gelir vergisine tabi olanlar	11 TL
5- Kazancı basit usulde tespit edilenler	5 TL
6- Gelir vergisinden muaf esnaf	2,80 TL
ÖZEL USULSÜZLÜK	
Fatura ve benzeri evrak verilmemesi ve alınmaması ile diğer şekil ve usul hükümlerine uygulanmaması	
1- Fatura, gider pusulası, müstahsil makbuzu, serbest meslek makbuzu verilmemesi, alınmaması	210 TL
Bir takvim yılı içinde her Bir belge nevine ilişkin olarak kesilecek toplam ceza	110.000 TL
2- Perakende satış fişi, ödeme kaydedici cihaz fişi, giriş ve yolcu taşıma bileti, sevk irsaliyesi, taşıma irsaliyesi, yolcu listesi, günlük müşteri listesi ile Maliye Bakanlığınca düzenleme zorunluluğu getirilen belgelerin düzenlenmemesi, kullanılmaması veya bulundurulmaması	210 TL
- Her bir belge nev'ine ilişkin olarak her bir tespit için toplam ceza	11.000 TL
- Her bir belge nev'ine ilişkin bir takvim yılı içinde kesilecek toplam ceza	110.000 TL
3- Maliye Bakanlığınca tutulma ve günü gününe kayıt edilme mecburiyeti getirilen defterlerin; bulundurulmaması, günü gününe kayıt yapılmaması, yetkililere ibraz edilmemesi ile levha bulundurma ve asma mecburiyetine uyulmaması	210 TL
4- Belirlenen muhasebe standartlarına, tek düzen hesap planına ve mali tablolara ilişkin usul ve esaslar ile muhasebeye yönelik bilgisayar programlarının üretilmesine ilişkin kural ve standartlara uyulmaması	5.000 TL
5- Kamu kurum ve kuruluşları ile gerçek ve tüzel kişilerce yapılacak işlemlerde	260 TL

kullanılma zorunluluğu getirilen vergi numarasını kullanmaksızın işlem yapanlara	
6- Belge basımı ile ilgili bildirim görevini tamamen veya kısmen yerine getirmeyen matbaa işletmecilerine	800 TL
- Bu bent uyarınca bir takvim yılı içinde kesilecek toplam özel usulsüzlük cezası	160.000 TL
7- 4358 sayılı Kanun uyarınca vergi kimlik numarası kullanma zorunluluğu getirilen kuruluşlardan yaptıkları işlemlere ilişkin bildirimleri, belirlenen standartlarda ve zamanda yerine getirmeyenlere	1.100 TL
8- 127 nci maddenin (d) bendi uyarınca Maliye Bakanlığının özel işaretli görevlisinin ikazına rağmen durmayan aracın sahibi adına	800 TL

2017 Yılında Ücret Gelirlerine Uygulanacak Gelir Vergisi Tarifesi

Gelir dilimi	Vergi oranı
13.000 TL'ye kadar	% 15
30.000 TL'nin 13.000 TL'si için 1.950 TL, fazlası	% 20
110.000 TL'nin 30.000 TL'si için 5.350 TL, fazlası	% 27
110.000 TL'den fazlasının 110.000 TL'si için 26.950 TL, fazlası	% 35

2017 Yılında Ücret Dışındaki Gelirlere Uygulanacak Gelir Vergisi Tarifesi

Gelir dilimi	Vergi oranı
13.000 TL'ye kadar	% 15
30.000 TL'nin 13.000 TL'si için 1.950 TL, fazlası	% 20
70.000 TL'nin 30.000 TL'si için 5.350 TL, fazlası	% 27
70.000 TL'den fazlasının 70.000 TL'si için 16.150 TL, fazlası	% 35

GMSİ Mesken Olarak Kullanılan Binalarda İstisna Tutarları (Konut Kira İstisnası)

Yıl	Miktar
2017	3.900.-TL
2016	3.800.-TL
2015	3.600.-TL
2014	3.300.-TL
2013	3.200.-TL
2012	3.000.-TL
2011	2.800.-TL
2010	2.600.-TL
2009	2.600.-TL
2008	2.400.-TL
2007	2.300.-TL

İhbar Bildirim Süreleri

Hizmet Süresi 6 aydan az sürmüş işçi için	2 hafta
Hizmet Süresi 6 aydan 1.5 yılı kadar sürmüş işçi için	4 hafta
Hizmet süresi 1.5 yıldan 3 yıla kadar sürmüş işçi için	6 hafta
Hizmet süresi 3 yıldan fazla sürmüş işçi için	8 hafta

Kazançların Beyan Edilme Sınırı (G.V.K Madde 86)

Yıllar	İstisna Tutarları
2017	30.000 TL
2016	30.000 TL
2015	29.000 TL
2014	27.000 TL
2013	26.000 TL
2012	25.000 TL
2011	23.000 TL
2010	22.000 TL
2009	22.000 TL

Basit Usule Tabi Olma -İşyeri Yıllık Kira Bedeli Toplamı

Büyükşehir belediye sınırları içinde	6.500 TL,
Diğer yerlerde	4.300 TL,

Basit usule tabi olmanın özel şartları

1- Satın aldıkları malları olduğu gibi veya işledikten sonra satanların yıllık alımları tutarının 90.000 TL veya yıllık satışları tutarının 130.000 TL aşmaması;	90.000 TL ve 130.000 TL,
2- Bir yıl içinde elde ettikleri gayri safi iş hasılatının aşmaması;	43.000 TL
3- 1 ve 2 numaralı bentlerde yazılı işlerin birlikte yapılması halinde yıllık satış tutarı ile iş hasılatı toplamının aşmaması;	90.000 TL

Veraset ve İntikal Vergisi İstisna Miktarları (V. İ.V.K. MAD: 4-b,d,e)

1/1/2017 tarihinden itibaren 7338 sayılı Kanunun 4 üncü maddesinin birinci fıkrasının (b), (d) ve (e) bentlerinde yer alan istisna tutarları;

– Evlatlıklar dâhil, fûruğ ve eşten her birine isabet eden miras hisselerinde 176.600. TL (fûruğ bulunmaması halinde eşe isabet eden miras hissesinde 353.417. TL),

– İvazsız suretle meydana gelen intikallerde 4.068. TL,

– Para ve mal üzerine düzenlenen yarışma ve çekilişler ile 14/3/2007 tarihli ve 5602 sayılı Şans Oyunları Hasılatından Alınan Vergi, Fon ve Payların Düzenlenmesi Hakkında Kanunda tanımlanan şans oyunlarında kazanılan ikramiyelerde 4.068. TL

1/1/2017 tarihinden itibaren veraset yoluyla veya ivazsız suretle meydana gelen intikallerde veraset ve intikal vergisi aşağıdaki tarifeye göre hesaplanacaktır.

Matrah	Verginin Oranı (%)	
	Veraset Yoluyla İntikallerde	İvazsız İntikallerde
İlk 210.000 TL için	1	10
Sonra gelen 500.000 TL için	3	15
Sonra gelen 1.110.000 TL için	5	20
Sonra gelen 2.000.000 TL için	7	25
Matrahın 3.820.000 TL'yi aşan bölümü için	10	30

(Veraset ve İntikal Vergisi Tebliği Seri No:48)

Motorlu taşıtlar vergisi tarifeleri

A. (I) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

Otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzerleri ile motosikletler aşağıdaki (I) sayılı tarifeye göre vergilendirilir.

(I) Sayılı Tarife

Motor Silindir Hacmi (cm ³)	Taşıtların Yaşları İle Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)				
	1 – 3 yaş	4 – 6 yaş	7 – 11 yaş	12 – 15 yaş	16 ve yukarı yaş
1-Otomobil, kaptıkaçtı, arazi taşıtları ve benzerleri					
1300 cm ³ ve aşağısı	646,00	450,00	252,00	191,00	68,00
1301 – 1600 cm ³ e kadar	1.035,00	776,00	450,00	318,00	122,00
1601 – 1800 cm ³ e kadar	1.827,00	1.428,00	841,00	513,00	199,00
1801 – 2000 cm ³ e kadar	2.878,00	2.217,00	1.303,00	776,00	306,00
2001 – 2500 cm ³ e kadar	4.317,00	3.134,00	1.958,00	1.170,00	463,00
2501 – 3000 cm ³ e kadar	6.091,00	5.236,00	3.271,00	1.760,00	646,00
3001 – 3500 cm ³ e kadar	9.166,00	8.247,00	4.968,00	2.480,00	910,00
3501 – 4000 cm ³ e kadar	14.411,00	12.444,00	7.329,00	3.271,00	1.303,00
4001 cm ³ ve yukarısı	23.586,00	17.687,00	10.475,00	4.708,00	1.827,00
2- Motosikletler					
100 – 250 cm ³ e kadar	122,00	92,00	68,00	43,00	17,00
251 – 650 cm ³ e kadar	252,00	191,00	122,00	68,00	43,00
651 – 1200 cm ³ e	646,00	385,00	191,00	122,00	68,00

kadar					
1201 cm ³ ve yukarısı	1.565,00	1.035,00	646,00	513,00	252,00

(II) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

(I) sayılı tarifiede yazılı taşıtlar dışında kalan motorlu kara taşıtları, aşağıdaki (II) sayılı tarifeye göre vergilendirilir.

(II) Sayılı Tarife

Taşıt Cinsi ve Oturma Yeri / Azami Toplam Ağırlık	Taşıtların Yaşları ile Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)		
	1 – 6 yaş	7 – 15 yaş	16 ve yukarı yaş
1) Minibüs	776,00	513,00	252,00
2) Panel van ve motorlu karavanlar (Motor Silindir Hacmi)			
1900 cm ³ ve aşağısı	1.035,00	646,00	385,00
1901 cm ³ ve yukarısı	1.565,00	1.035,00	646,00
3) Otobüs ve benzerleri (Oturma Yeri)			
25 kişiye kadar	1.958,00	1.170,00	513,00
26 – 35 kişiye kadar	2.348,00	1.958,00	776,00
36 – 45 kişiye kadar	2.613,00	2.217,00	1.035,00
46 kişi ve yukarısı	3.134,00	2.613,00	1.565,00
4) Kamyonet, kamyon, çekici ve benzerleri (Azami Toplam Ağırlık)			
1.500 kg’a kadar	697,00	463,00	228,00
1.501 – 3.500 kg’a kadar	1.408,00	817,00	463,00
3.501 – 5.000 kg’a kadar	2.115,00	1.760,00	697,00
5.001 – 10.000 kg’a kadar	2.348,00	1.995,00	936,00
10.001 – 20.000 kg’a kadar	2.821,00	2.348,00	1.408,00

20.001 kg ve yukarısı	3.529,00	2.821,00	1.640,00
-----------------------	----------	----------	----------

(IV) Sayılı Motorlu Taşıtlar Vergisi Tarifesi

Uçak ve helikopterler (Türkkuşu, Türk Hava Kurumuna ait olanlar hariç) aşağıdaki (IV) sayılı tarifeye göre vergilendirilir.

(IV) Sayılı Tarife

Taşıt Cinsi ve Azami Kalkış Ağırlığı	Taşıtların Yaşları İle Ödenecek Yıllık Vergi Tutarı (TL)			
	1 – 3 yaş	4 – 5 yaş	6 – 10 yaş	11 ve yukarı yaş
Uçak ve Helikopterler				
1.150 kg’a kadar	13.099,00	10.475,00	7.855,00	6.282,00
1.151 – 1.800 kg’a kadar	19.653,00	15.718,00	11.789,00	9.430,00
1.801 – 3.000 kg’a kadar	26.207,00	20.965,00	15.718,00	12.576,00
3.001 – 5.000 kg’a kadar	32.762,00	26.207,00	19.653,00	15.718,00
5.001 – 10.000 kg’a kadar	39.316,00	31.451,00	23.586,00	18.866,00
10.001 – 20.000 kg’a kadar	45.870,00	36.694,00	27.512,00	22.008,00
20.001 kg ve yukarısı	52.422,00	41.934,00	31.451,00	25.160,00

2017 Yılı E-Defter ve E-Fatura Kullanma Zorunluluğu

Son Düzenlemelerden Sonra Elektronik Defter ve Elektronik Fatura Kullanma Zorunluluğu Getirilen Mükellefler Aşağıdaki Gibidir.

- 2015 veya müteakip hesap dönemleri brüt satış hasılatı 10 milyon TL ve üzeri olan mükellefler.
- 6/6/2002 tarihli ve 4760 sayılı ÖTV Kanununa ekli I sayılı listedeki malların imali, ithali, teslimi vb. faaliyetleri nedeniyle Enerji Piyasası Düzenleme Kurumundan (EPDK) lisans alan mükellefler. (Bayilik lisansı olanlar, münhasıran bu lisansa sahip olmaları nedeniyle bu bent kapsamında değerlendirilmeyecektir.)
- 4760 sayılı Özel Tüketim Vergisi Kanununa ekli (III) sayılı listedeki malları imal, inşa ve ithal edenler,

E-Defter ve E-Faturaya Geçme Şartları ve Süresi

2015 hesap döneminde brüt satış hasılatı 10 Milyon olan mükellefler 01.01.2017 tarihinden itibaren 2016 ve takip eden yıllarda 10 Milyon brüt satış hasılatını sağlayan mükellefler ise ilgili hesap dönemine ilişkin gelir/kurumlar vergisi beyannamesinin verileceği tarihi takip eden hesap döneminin başından itibaren elektronik defter ve elektronik fatura uygulamasına geçmek zorundadırlar. (Örnek: mükellef 2015 yılında

10 milyon hasılat yapmışsa, 2017 yılında, mükellef 2016 yılında 10 milyona ulaşmışsa 2018 yılında e-defter ve e-faturaya geçecektir.)